
Z á p i s
ze 30. schůze výboru Poslanecké sněmovny pro životní prostředí,

která se konala dne 11. listopadu 2009  

Přítomni: Vlastimil Aubrecht, Mgr. Vladimír Dlouhý, Jan Látka, Ing. Kateřina Konečná,
Ing. Jiří Krátký,  Ing. Ladislav Libý, Ing. arch. Václav Mencl, Ladislav Mlčák,
Ing.  Ladislav  Šincl,  Mgr.  Tomáš  Úlehla,  Ing.  Miroslav  Váňa,  RNDr.  Pavel
Vanoušek

Nepřítomni: RNDr.  Libor  Ambrozek,  PhDr.  Robin  Böhnisch,  RNDr.  Martin  Bursík,  Ing.
František Dědič, Ing. Radim Fiala, Zdeněk Mach,    

Hosté: ministr životního prostředí RNDr. Ladislav Miko,  předseda ČBÚ Ing. Ivo 
Pěgřímek,  ředitel SFŽP Ing. arch. Petr Štěpánek, PhD., náměstek ministra 
zemědělství Ing. Karel  Tureček a další hosté

Program:

Schůze zahájena v 9.30 hodin

1. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 254/2001 Sb., o vodách a o změně 
některých zákonů (vodní zákon), ve znění pozdějších předpisů, a zákon č. 200/1990 Sb., o
přestupcích, ve znění pozdějších předpisů /sněmovní tisk 895/

2. Návrh Státního rozpočtu na rok 2010 kapitoly 348 – Český báňský úřad

3. Návrh státního rozpočtu na rok 2010 kapitoly 315 – Ministerstvo životního prostředí

4. Návrh rozpočtu Státního fondu životního prostředí ČR na rok 2010

5. Různé – zahraniční cesty

Schůzi zahájil a řídil místopředseda výboru Ing. arch.Václav Mencl. Přivítal všechny hosty a
zahájil první bod.

1. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 254/2001 Sb., o vodách a o změně některých 
zákonů (vodní zákon), ve znění pozdějších předpisů, a zákon č. 200/1990 Sb., o přestupcích, 
ve znění pozdějších předpisů /sněmovní tisk 895/



Úvodní slovo k tomuto vládnímu návrhu zákona přednesl náměstek ministra zemědělství 
Ing. Karel Tureček.  V krátkosti tento materiál představil a za ministerstvo životního prostředí
pokračoval  náměstek Bláha. 

Zpravodajskou zprávu za omluveného poslance Dědiče přednesl místopředseda Jan Látka.
Uvedl, že je to složitý materiál, který se dotýká všech sfér hospodářství a života občanů.  Přestože
přípravě  návrhu novely  byla  od  července  2007 věnována  významná  pozornost  jak  ze  strany
Ministerstva zemědělství, tak i Ministerstva životního prostředí a mnoha dalších dotčených stran,
pro jeho přijetí je nutné v diskusi ještě pokračovat i na půdě Poslanecké sněmovny PČR. Proto
navrhuje přerušit projednávání tohoto bodu a pokračovat až po proběhnutí semináře, který již byl
svolán na příští týden. 

Do obecné rozpravy se přihlásil poslanci Aubrecht, Látka, Úlehla, poslankyně Konečná.

Místopředseda Mencl navrhuje přerušit projednávání bodu v obecné rozpravě s tím, že 
příští týden 19. listopadu se bude konat seminář na MZE k tomuto zákonu za přítomnosti MŽP.

Náměstek Bláha žádá o poslání pozměňovacích návrhů k tomu návrhu zákona ještě před
seminářem. 

Poslanec Aubrecht si chce stanovit termín ke stanovení podání pozměňovacích návrhů.
Místopředseda  Mencl  pak uvedl,  že  tento návrh zákona ještě  budou projednávat  dva výbory.
Považuje  za  nutné  se  domluvit  na  jednotném  termínu  pro  podávání  pozměňovacích  návrhů.
Domluví  se  na  tak  semináři  19.  listopadu  na  MZE.  Místopředseda  Mencl  pak  přerušuje
projednávání  tohoto  bodu  v obecné  rozpravě.  Žádá  o  předání  pozměňovacích  návrhů  dnes
rozdaných na výboru na MZE a MŽP. 

2. Návrh Státního rozpočtu na rok 2010 kapitoly 348 – Český báňský úřad

     Odůvodnění tohoto návrhu státního rozpočtu zdůvodnil předseda ČBÚ Ing. Ivo Pěgřímek. 
Se zpravodajskou zprávou vystoupil poslanec Dlouhý. Zdůraznil, že chybějící peníze je

nutné navýšit. 

V obecné rozpravě vystoupil  poslanec Aubrecht, který uvedl navýšit potřebu rozpočet
s ohledem  na  specifické  činnosti  ČBÚ.  Dále  vystoupili  poslanci  Krátký  a  Libý.  Poslanec
Aubrecht poté upřesnil  částku na navýšení rozpočtu ČBÚ o 3,4 mil. Kč a požádat tímto ministra
průmyslu a obchodu a ministra financí. 

Výbor pro životní prostředí

I. d o p o r u č u j e  Poslanecké  sněmovně  Parlamentu,  aby  návrh  státního  rozpočtu  České
republiky na rok 2010, kapitola č. 348 – Český báňský úřad schválila ve výši příjmů 
11 000 tis. Kč a ve výši výdajů 171 839 tis Kč,
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II. p o v ě ř u j e   zpravodaje  výboru poslance  Mgr. Vladimíra  Dlouhého,  aby tento  závěr
výboru  tlumočil  na  jednání  rozpočtového  výboru  Poslanecké  sněmovny  za  účasti
zpravodajů ostatních výborů,

III. ž á d á   ministra průmyslu a obchodu a ministra financí o možnost projednání ve vládě
navýšení rozpočtu – kapitoly 348 – Českého báňského úřadu, a to s ohledem na specifické
činnosti Českého báňského úřadu o 3,4 mil. korun. 

Poslanec Mencl dává hlasovat o obecném usnesení. Při hlasování o usnesení z přítomných
9 poslanců pro 9 poslanců. Při hlasování o žádost na ministra průmyslu a obchodu a ministra
financí o navýšení prostředků o 3,4 mil. Kč z přítomných  9  poslanců  pro  hlasovalo  všech  9
poslanců.

3. Návrh státního rozpočtu na rok 2010 kapitoly 315 – Ministerstvo životního prostředí

Úvodní slovo přednesl ministr životního prostředí RNDr. Ladislav Miko. 
Se zpravodajskou zprávou vystoupil poslanec Vlastimil Aubrecht. 
V obecné rozpravě vystoupil poslanec Aubrecht, Krátký, náměstkyně Bízková. Poslanec

Mencl připomněl úvahu, kterou poslanci vedli při poslední Zprávě o stavu životního prostředí, že
by bylo vhodné, jako gesční výbor, zorganizovat veřejný seminář. Ministr životního prostředí
Ladislav Miko tento návrh velmi přivítal. Poslanec Aubrecht přednesl návrh usnesení.

Výbor pro životní prostředí

I. d o p o r u č u j e   Poslanecké sněmovně  Parlamentu, aby návrh státního rozpočtu ČR na
rok 2010 kapitola 315 - Ministerstvo životního prostředí schválila ve výši příjmů 
13 698 797 tis.Kč a ve výši výdajů 17 630 055 tis. Kč,

II. z m o c ň u j e   zpravodaje výboru poslance Vlastimila Aubrechta, aby tento závěr výboru
tlumočil  na  jednání  rozpočtového  výboru  Poslanecké  sněmovny  za  účasti  zpravodajů
ostatních výborů.

Při hlasování o usnesení  z přítomných 12 poslanců pro hlasovalo všech 12 poslanců.  

4. Návrh rozpočtu Státního fondu životního prostředí ČR na rok 2010

Návrh odůvodnil ministr životního prostředí RNDr. Ladislav Miko. 
Zpravodajskou zprávu přednesl Ing. Ladislav Šincl. Zdůraznil, že v usnesení by mělo být 

uvedeno navýšení výdajového limitu Státního fondu životního prostředí na rok 2010 o  4 mld. Kč
z důvodu implementace programu Zelená úsporám a požádat tak Ministerstvo financí.

Poslanec Mencl otevřel obecnou rozpravu, ve které vystoupil ministr životního prostředí
Ladislav  Miko,  náměstkyně  Bízková,  poslanec  Libý  a  Krátký.  Zástupce   SFŽP  mluvil  o
připravované směrnici soutěžích na akce,  které jsou financované z fondu a její jednokriteriální
podoba. Poslanec Šincl přednesl návrh usnesení.
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Výbor pro životní prostředí: 

d o p o r u č u j e   Poslanecké sněmovně Parlamentu, aby návrh státního rozpočtu České republiky
na rok 2010, kapitola Rozpočet Státního fondu životního prostředí České republiky na rok 2010
schválila ve výši příjmů 2236 mil. Kč a ve výši výdajů 1913 mil. Kč,

I. b e r e  n a  v ě d o m í ,   že  v rámci  programu Zelená  úsporám získá  Česká  republika
v průběhu let 2009 a 2010 více než 11 mld. korun a doporučuje zvýšení výdajového limitu
Státního fondu životního prostředí na rok 2010 o 4 mld. korun z důvodu implementace
programu Zelená úsporám,

II. p o v ě ř u j e   zpravodaje výboru poslance Ing. Ladislava Šincla, aby tento závěr výboru
tlumočil  na  jednání  rozpočtového  výboru  Poslanecké  sněmovny  za  účasti  zpravodajů
ostatních výborů.

Při hlasování o usnesení z přítomných 12 poslanců pro 12 poslanců.

Ministr  Ladislav  Miko  poděkoval  za  podporu  a  spolupráci.  Poslanec  Mencl  vyjádřil
poděkování za velmi otevřenou spolupráci,  konstruktivní debatu; spousta zákonů byla přijata.
Ocenění  Zelená  úsporám  díky  vašemu  rozhodnutí.  V Bruselské  administrativě  přeje  hodně
úspěchů.

5. Různé
Zahraniční cesty 
Brazílie – byla přislíbena, do konce roku se neuskuteční 
Plán na příští pololetí – návrh Brazílie, chybí pozvání, nějakou dobu by to trvalo
Peru – využít možnosti, že tu už delegace byla. Byla by to reciproční návštěva.

Hlasování: pořadí - Peru , druhá možnost Brazílie  hlasování pro 11

Konečná – žádá o synchronizaci jednání výboru s jednáními v Senátu

Krátký  –  žádá  předsedu  podvýboru  pro  suroviny,  odpady,  obnovitelné  zdroje  a  ochranu
klimatu  poslance  Aubrechta  uspořádat  společně  s podvýborem  pro  energetiku  jednání  o
podpoře tepla z obnovitelných zdrojů.
Poslanec Mencl ukončuje jednání výboru. 

/Schůze ukončena ve 13.30 hodin/

Ing. Kateřina KONEČNÁ v.r.
zpravodajka a ověřovatelka výboru

Ing. arch. Václav MENCL v.r.
místopředseda výboru
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